
1 

Z á p i s 
 

z 14. jednání Výboru pro dopravu Zastupitelstva Královéhradeckého kraje, 
konaného dne 22.1.2019 od 9:00 hodin 

v budově Regiocentra Nový pivovar, zasedací místnost 9-P1.906 
 
 
Přítomni:  dle prezenční listiny 
 
Omluveni:      Ing. Zdeněk Praus, p. Petr Sadovský 
    

 
1. Zahájení. 
2. Schválení programu. 
3. Schválení hostů, jmenování zapisovatele a volba ověřovatele zápisu.   
4. Kontrola plnění předchozích usnesení.      
5. Funkčnost a cenová náročnost elektronických informačních panelů. 

     p. P. Moravec, jednatel OREDO s.r.o. 
6. Průběžná informace k aktuálním tématům z gesce DOPRAVA. 

Mgr. M. Červíček, 1.náměstek hejtmana KHK 
7. Stanovení rozsahu dopravní obslužnosti KHK pro rok 2019. 

Ing. T. Jurček, vedoucí odboru dopravy a SH, KÚ KHK 
8. Zpráva o činnosti Výboru pro dopravu Zastupitelstva Královéhradeckého kraje za rok 2018. 

p. J. Dvořák, předseda Výboru pro dopravu 
9. Různé. 
10. Závěr. 

 

K bodu 1. 
Zahájení. 

 

14. jednání Výboru pro dopravu Zastupitelstva Královéhradeckého kraje zahájil v 9:00 hodin pan 
Josef Dvořák, předseda Výboru pro dopravu Zastupitelstva Královéhradeckého kraje. Uvítal všechny 
přítomné včetně hostů. Poté: 

• informoval členy výboru o obsahu materiálů, které obdrželi před zasedáním, 
• konstatoval, že je přítomno 12 členů výboru – 14. zasedání je usnášeníschopné  
• informoval, že zápis z 13. jednání Výboru pro dopravu Zastupitelstva Královéhradeckého 

kraje byl ověřen bez připomínek. 
 
K bodu 2. 
Schválení programu. 
 
Pan Josef Dvořák předložil návrh na schválení programu 14. jednání Výboru pro dopravu 
Zastupitelstva Královéhradeckého kraje. Do programu jednání byl doplněn bod „Funkčnost a cenová 
náročnost elektronických informačních panelů“ .  
 
 1. hlasování: 
         Pro  12 
         Proti  0         
         Zdržel se     0  
  
Návrh byl přijat. 
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USNESENÍ VD/14/102/2018 
Výbor pro dopravu Zastupitelstva Královéhradeckého kraje 
 
I.  s ch v a l u j e 

program 14. jednání Výboru pro dopravu Zastupitelstva Královéhradeckého kraje. 
 
K bodu 3. 
Schválení hostů, jmenování zapisovatele a volba ověřovatele zápisu.   
      
Pan Josef Dvořák předložil návrh na: 

• schválení přizvaných hostů na 14. jednání Výboru – Mgr. Martin Červíček (1. náměstek 
hejtmana KHK), Ing. Tomáš Jurček (vedoucí odboru dopravy a silničního hospodářství KÚ 
KHK), p. Petr Moravec (jednatel společnosti OREDO s.r.o.) 

• jmenování zapisovatele zápisu – Ing. Alena Šandová 
• volbu ověřovatele zápisu – pan František Vrabec 

 
Během projednávání tohoto bodu přišel Ing. Ivo Muthsam. 
 
schválení přizvaných hostů, jmenování zapisovatele, volba ověřovatele zápisu 
 
2. hlasování: 
         Pro 13 
         Proti   0 
         Zdržel se     0 
 
Návrh byl přijat. 
 
 
USNESENÍ VD/14/103/2018 
Výbor pro dopravu Zastupitelstva Královéhradeckého kraje 
 
I.  s ch v a l u j e 

přítomnost hostů: Mgr. Martin Červíček, Ing. Tomáš Jurček, p. Petr Moravec 
 

II.  j m e n u j e 
Ing. Alenu Šandovou, zapisovatelkou zápisu 
 

III.  v o l í 
p. Františka Vrabce, ověřovatele zápisu 

 
K bodu 4. 
Kontrola pln ění předchozích usnesení. 
 
Pan Josef Dvořák informoval o plnění usnesení Výboru pro dopravu Zastupitelstva 
Královéhradeckého kraje. Usnesení z 13. jednání Výboru pro dopravu Zastupitelstva 
Královéhradeckého kraje jsou splněna. 
 
 
3. hlasování: 
         Pro  13       
         Proti  0  
         Zdržel se     0  
 
Návrh byl přijat. 
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USNESENÍ VD/14/104/2018 
Výbor pro dopravu Zastupitelstva Královéhradeckého kraje 
 
I.  b e r e  n a  v ě d o m í 

kontrolu plnění předchozích usnesení 
 
K bodu 5. 
Funkčnost a cenová náročnost elektronických informačních panelů. 
 
Pan Petr Moravec seznámil s možnostmi on-line informování cestující veřejnosti na zastávkách v IDS 
IREDO. Představil tři společnosti, které elektronické informační tabule nabízejí. Jedná se o společnost 
Ing. Ivo Herman,CSc. (Herman systems, s.r.o.) z Brna, společnost VARS BRNO a.s. a o společnost 
STARMON s.r.o. z Chocně. Dále zdůraznil, že při výběru informační tabule je nutné se zamyslet nad 
některými parametry, které by měly informační panely splňovat. Týká se to zejména požadované 
četnosti spojů na konkrétní zastávce, viditelnosti, velikosti panelů, způsob zobrazení, možnosti 
napájení.   
 
 
4. hlasování: 
         Pro  13     
         Proti  0  
         Zdržel se     0 
  
Návrh byl přijat. 

 
 
USNESENÍ VD/14/105/2018 
Výbor pro dopravu Zastupitelstva Královéhradeckého kraje 
 
I.  b e r e  n a  v ě d o m í 

informaci o funkčnosti a cenové náročnosti elektronických informačních panelů 
 

K bodu 6. 
Průběžná informace k aktuálním tématům z gesce DOPRAVA. 
 
Mgr. Martin Červíček informoval o postupu jednání s autobusovými dopravci týkající se zajištění 
veřejné linkové autobusové dopravy na území Královéhradeckého kraje od 1.4.2019, jelikož 8 
dopravců podalo výpověď ze smlouvy. Proběhla zde diskuze ohledně počtu dopravců, kteří zajišťují 
autobusovou dopravu a možného způsobu zajištění veřejné linkové autobusové dopravy.  
Mgr. Martin Červíček informoval o kontrolách mostů a mostních konstrukcí na území 
Královéhradeckého kraje, za minulý rok bylo prohlídnuto 248 mostů (což byl nárůst o 50%), bylo 
provedeno přes tisíc prohlídek. V letošním roce došlo k nárůstu finančních prostředků na údržbovou 
práci mostních konstrukcí o cca 10 mil. Kč oproti loňskému roku. Také představil předběžný plán 
silničních staveb pro letošní rok včetně financování z jednotlivých fondů, ve výši cca 1,4 mld. Kč. 
Dále informoval o způsobu řešení dopravy v Novém Městě nad Metují. 
 
 
5. hlasování: 
         Pro 13 
         Proti  0       
         Zdržel se      0 
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Návrh byl přijat. 
 
USNESENÍ VD/14/106/2018 
Výbor pro dopravu Zastupitelstva Královéhradeckého kraje 
 
I.  b e r e  n a  v ě d o m í 

průběžnou informaci k aktuálním tématům z gesce DOPRAVA 
 
K bodu 7. 
Stanovení rozsahu dopravní obslužnosti KHK pro rok 2019. 
 
Ing. Tomáš Jurček konstatoval, že na území Královéhradeckého kraje je zajištěna veřejná linková 
autobusová doprava na základě výsledku veřejné zakázky formou jednacího řízení bez uveřejnění 12ti 
autobusovými dopravci a na základě smluvního zajištění mezikrajských linek, které jsou objednávány 
Libereckým, Středočeským a Pardubickým krajem. A naopak Královéhradecký kraj zajišťuje dopravní 
obslužnost na území těchto krajů.  
Dále sdělil, že během roku 2018 bylo vyhověno obcím v jejich požadavcích na zlepšení autobusové 
dopravní obslužnosti a tyto změny se promítají do zvýšeného rozsahu v roce 2019. Také byla 
provedena ve spolupráci s Pardubickým krajem optimalizace spojení Hradec Králové-Holice-
Litomyšl-Svitavy, která řeší dopravní obslužnost po postupném ukončování provozu komerčních 
linek. Dále byly zavedeny nové autobusové spoje z odpolední směny na žádost zaměstnavatelů 
v Kostelci nad Orlicí a došlo k posílení trasy Náchod-Nové Město nad Metují-Hradec Králové a 
Dobruška-Třebechovice pod Orebem-Hradec Králové. Opět se předpokládá realizace významného 
počtu stavebních prací spojených s rekonstrukcí a opravou silnic I., II. a III. třídy.  
Z těchto důvodu je navrhován ke schválení rozsah veřejné linkové autobusové dopravy pro rok 2019 
v minimálním rozsahu 18,6 mil. km a v maximálním rozsahu 18,9 mil. km. 
K regionální drážní osobní dopravě Ing. Tomáš Jurček sdělil, že na základě smluvního vztahu 
v letošním roce zajišťují tuto dopravu dva dopravci a to společnost České dráhy a.s. a GW Train Regio 
a.s.. U dopravce České dráhy a.s. dochází k navýšení rozsahu oproti loňskému roku o 1,25% vlkm, 
toto navýšení je z důvodu akceptace části připomínek místních samospráv nebo cestujících. 
U dopravce GW Train Regio a.s. dochází k navýšení rozsahu o 2,07% vlkm a to v důsledku zavedení 
nového páru spojů přes hraniční přechod v Meziměstí a pokračuje úspěšný provoz víkendových vlaků 
v trase (Vratislav-) Valbřich-Meziměstí-Teplice nad Metují-Adršpach. Z těchto důvodů je navrhován 
ke schválení rozsah drážní dopravní obslužnosti pro rok 2019 v minimálním rozsahu 5,5 mil. km a 
v maximálním rozsahu 5,7 mil.km.  
 
Ing. Tomáš Jurček dále seznámil s aktuální situací ve veřejné linkové autobusové dopravě. Ke  dni 
tohoto jednání podalo výpověď 8 autobusových dopravců. Ukončení smluv je k 31.3.2019 a po tomto 
termínu musí být zajištěno jiné smluvní zajištění. Dopravci podali výpověď z ekonomických důvodů, 
protože stávající smluvní zajištění neumožňuje Královéhradeckému kraje plnohodnotně kompenzovat 
zvýšené mzdové náklady. Dále informoval o dalším postupu vedoucím k zajištění veřejné linkové 
autobusové dopravy po 1.4.2019, který byl projednán na Radě Královéhradeckého kraje.  
 
Během projednávání tohoto bodu odešel Bc. Petr Hudousek. 
 
6. hlasování: 
         Pro 12 
         Proti  0       
         Zdržel se      0 
 
Návrh byl přijat. 
 
 
USNESENÍ VD/14/107/2018 



5 

Výbor pro dopravu Zastupitelstva Královéhradeckého kraje 
 
I. p r o j e d n a l 
 návrh rozsahu dopravní obslužnosti na území Královéhradeckého kraje pro rok 2019. 
 
II. d o p o r u č u j e  

Zastupitelstvu Královéhradeckého kraje ke schválení rozsah dopravní obslužnosti na území 
Královéhradeckého kraje pro rok 2019. 

 
K bodu 8. 
Zpráva o činnosti Výboru pro dopravu Zastupitelstva Královéhradeckého kraje za rok 2018. 
 
Pan předseda Josef Dvořák seznámil přítomné s materiálem „Zpráva o činnosti Výboru pro dopravu 
Zastupitelstva KHK za rok 2018“. Konstatoval, že Výbor pro dopravu se zabýval různými způsoby 
řešení dopravní obslužnosti, sledoval investice do technického stavu silniční sítě, práce odboru 
dopravy KÚ KHK, společnosti OREDO s.r.o., společností ÚS a.s., SS p.o. včetně letní a zimní údržby. 
Dále se zabýval činnosti CIRI pro oblast dopravy v rámci „Strategie průmyslové zóny Kvasiny“. Dále 
výbor spolupracoval s p. 1.náměstkem hejtmana a senátorem p. Mgr. Martinem Červíčkem, se 
zástupci Českých drah, Správou železniční dopravní cesty a s dalšími pracovníky KÚ KHK.  
 
7. hlasování: 
         Pro 12 
         Proti  0       
         Zdržel se      0 
 
Návrh byl přijat. 
 
 
USNESENÍ VD/14/108/2018 
Výbor pro dopravu Zastupitelstva Královéhradeckého kraje 
 
I. b e r e  n a  v ě d o m í 
 zprávu o činnosti Výboru pro dopravu Zastupitelstva Královéhradeckého kraje za rok 2018. 
 
K bodu 8. 
Různé. 
 
 
 
K bodu 9. 
Závěr. 
 
Pan Josef Dvořák v 11:00 hod. ukončil 14. jednání Výboru pro dopravu Zastupitelstva 
Královéhradeckého kraje a upozornil na konání příštího jednání, které se uskuteční dne 19.3.2019 
v 9:00 hod.   
 
 
 
..............................................          ............................................ 
     předseda výboru       ověřovatel zápisu 
 
 
Zapsala: Šandová Alena 
 


